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2021-061 

 

Valg af ordstyrer 

Mogens er valgt til ordstyrer 

2021-062 Orientering om COVID-19 og skolen  

• Der er åbnet op for en almindelig hverdag, men der har i de sidste par uger 
været fravær på op til 20 % blandt medarbejderne på grund af corona. 

• Det er svært for flyverne, da de kommer rundt i flere klasser. De tidligere 
smittede tager det måske lidt for lempeligt, men det er vigtigt at vi stadig 
overholder alle hygiejnereglerne.  

• Det bemærkes at det stadig kun er en mindre del af elever og medarbejder, der 
endnu har haft corona. Sammenholdet på afdelingerne har lidt en del under, at 
man ikke kunne være sammen.  

 

2021-063 

 

Meddelelser fra,  

Formanden, der afholdes dialogmøde med skolebestyrelserne den 6. april og den 4. 
oktober 2022. Årsberetning blev gennemgået og formand og næstformand tilretter et 
forslag til godkendelse. 

• Der udsendes information om valgmødet til skolebestyrelsen den 22. marts kl. 
17.00 – 18.00 på afdeling Svallerup.  

• På valgmødet fortæller skolens ledelse og bestyrelsen om arbejdet, og der vil 
være mulighed for at indstille sig som kandidat.  

• Den 5. april er sidste frist for opstilling til bestyrelsen og der afholdes valg.  
• Tirsdag den 3. maj offentliggøres den nye bestyrelse.   

 
Skoleledelsen 

• Sygefraværet er for hele 2021 på 5,2 %, hvilket ligger indenfor normale. 
• Tankerne om den nye ressourcetildelingsmodel på specialområdet betyder, at 

man ser på, hvordan ressourcerne er fordelt på skolerne. Det kan presse små 
skoler med en dårlig økonomi til at træffe forkerte valg pga. økonomi og imod 
barnets tarv, udtaler flere forældre.  

• STU flytter fra Børne og Ungeudvalget og over til Unge og 
Beskæftigelsesudvalget.  

• I vores samarbejde med Absalon har vi fokus på matematik. Det medfører blandt 
andet, at vi påregner at modtage lærerstuderende med linjefag i matematik. 

• Vores køkken får efter vinterferien besøg af Fødevarestyrelsen.  
• Vi er vendt ud mod omverdenen, hvor vi fortæller om vores viden, og vi er blevet 

forespurgt af VIVE, om vi vil deltage på et KL-kursus i Kolding om 
specialundervisning. Viceskoleleder jacob Thorsted og lærer Marianne Glud er sat 
på opgaven. 

• Vedrørende elever, så kan forældre se elevernes fravær. Medarbejderne må kun 
give én dag i ekstraordinær frihed, ellers skal det over ledelsen. Elevers læge- og 
tandlægebesøg indskrives som sygdom.  

 

Afdeling Svallerup.    
• Vi har ansat en del nye og dygtige medarbejdere i løbet af 2021, og de falder 

godt ind i vores måde at lave behandling og undervisning på. Vi har desværre 
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også modtaget en opsigelse fra en pædagog, som vi ansatte 1. december, der 
ønskede andre udfordringer, end vi kunne tilbyde, men sådan er jobmarkedet i 
dag. Vi har pt. et stillingsopslag som pædagogisk assistent. Vi har også øget en 
lærers ansættelsesgrad fra 60 til 100 procent frem mod sommerferien. 

• Vi har oprettet endnu et team, så vi nu er 11 teams på skolen, og vi har været 
nødsaget til at inddrage et mødelokale for at imødekomme det øgede behov. Vi er 
på nuværende 74 elever på skolen, men forventer at 4 elever frem mod 1. marts 
stopper hos os. To elever er visiteret til andet tilbud på Sigrid Undset, 1 elever 
fraflytter kommunen og så har vi udsluset en elev til almenområdet fra 31. 
januar. Og det er en fin fortælling om et barn som kom til os i mistrivsel og i dag 
har det meget bedre.  

• Generelt oplever vi fortsat, at vokseværket på afdelingen udfordrer de fysiske 
rammer, hvilket gør det sværere at holde de vigtige individuelle elevsamtaler. 
Vores faglokaler samt samtale/møderum er i løbet af det seneste året inddraget 
til undervisning og 1-til-1 tilbud, hvilket må betegnes som en forringelse at det 
faglige.  Personalet på afdelingen finder ofte på nye måder at løse disse 
udfordringer, både inden for rammerne, men det presser hele miljøet. 

• Vi har siden december haft en del fravær grundet Corona, og for eksempel i dag 
har vi 10 personaler fraværende, og må derfor tilpasse kalenderaktiviteter osv. 
Det gælder dog mest for personalets aktiviteter med møde, kurser og lign, da vi 
forsøger at friholde elevernes undervisning. 

• Vi har valgt at prioritere en større og nødvendig modernisering af vores legeplads. 
Det betyder at jordhøjen bygges sammen med et legetårn, der opsættes en 
svævebane, og der kommer fornyelser i skolegården. Derudover undersøger vi 
muligheden for at det nedslidte skolekøkken etapevis renoveres, så rammerne for 
undervisningen bliver bedre. Vi har afholdt en del julearrangementer, hvor bl.a. 
Grethes julestue var et hit hos eleverne. Og ikke mindst vores fælles julefrokost, 
som blev holdt i klasserne.  

• Men nu glæder vi os til at de her stramme regler for skolerne bliver ophævet, og 
vi igen kan gennemføre en mere eller mindre almindelig skoledag, hvor rideterapi, 
sansemotorisk arbejde, værksteder, svømning og fællessamling om fredagen kan 
komme i gang igen. 

 Afdeling Kathøj.  

• Vi har haft terminsprøver i uge 4, og der var en positiv stemning. Det blev holdt i 
egne teams pga. Corona. Vi prøver at få så mange igennem som muligt, så de 
kan øve sig i at gå til eksamen med de gældende krav. Vi tænker, at vi vil øve 
eksamen, og at de sidder samlet i et stor lokale  

• Eleverne har været gode til at respektere Coronarestriktionerne, men det har 
været et stort ønske. at de igen kan mødes på tværs. Det sker i dag samt 
svømning, idræt og de andre fællesfag. Vi har oplevet en mere rolig skole pga. 
teamopdelingen og der vil helt sikkert komme mere energi i frikvarterne, når 
eleverne kan være sammen på tværs. Vi satser på, at hverdagen er helt normal 
igen fra uge 8, men vi venter med vores fællesspisning i cafeen, da der også er 
nyt personale derude.  

• Nye elever kommer løbende, og det er et stort arbejde med at få det til at hænge 
sammen. Vi er 76 elever lige nu og vi får cirka to nye elever om måneden. VI 
arbejder på at lave et nyt team, men vi mangler at ansætte en ny lærer så det 
kan lykkes. Vi har et genopslag ude. Fremadrettet skal vi nok op på 12 teams pr. 
1/8 for at ruste os til næste skoleår.  

• Fredag d. 25. februar kommer nye elever fra Svallerup på besøg på Kathøj.  
o Målet er, at eleverne får et billede af Kathøj, og de kan begynde processen 

at vænne sig til, at de skal skifte afdeling til 1. august 2022.  
Programmet:  

▪ Jacob vil byde velkommen  
▪ Elever, der går på Kathøj vil fortælle om deres dagligdag  
▪ En lærer og en pædagog vil fortælle om at gå på Kathøj og hvad 

der forventes af eleverne.  
▪ De vil få lidt frugt og en bolle  
▪ En rundtur på Kathøj  
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o Inden eleverne kommer, skal de i hvert team have snakket om 
nedenstående linje, og hvad det betyder for eleven.  

o "Eleverne kommer i et ungdomsmiljø og får mere frihed og større ansvar 
over sit eget skoleliv"  

o Forældre der er nervøse, kan evt. snakke med en fra skolebestyrelsen om 
deres bekymringer. Jacob laver individuelle aftaler med skolebestyrelses-
medlemmerne 

• Fredag d. 4. februar er der koncert på skolen kl. 12-12.40 Mike Andersen Band i 
skolens cafe. 

• Onsdag d. 9. februar starter vores konfirmationsforberedelse op hver onsdag fra 
kl. 8.15-10 indtil konfirmationen fredag d. 13. maj 

• Mandag d. 21. februar og de efterfølgende fire mandage er vores 
sundhedsplejerske på besøg. Det vil fortrinsvis være 8. og enkelte 9. klasses 
elever. 

• Tirsdag den 22. februar tilbyder Kathøj hjælp til optagelse og ansøgninger i 
forhold til  ungdomsuddannelse.  

  Afdeling STU.  
• Vi gør os umage med, at tilbyde et struktureret, trygt og omsorgsfuldt 

læringsmiljø, hvor de unge får kompetencer og færdigheder, der forbereder dem 
til videre uddannelse eller beskæftigelse. Vi kan mærke, at vi er blevet flere 
elever tilknyttet Stu. Det er tydeligt ift vores rammer, hvor vi i højere grad skal 
koordinere og være lidt ekstra fleksible så vi alle har et lokale at undervise i samt 
sikre at de unge bevarer den samme tryghed og værdi i at være en del af 
fællesskabet. 

• Det er samtidig tydeligt, hvilken god energi og dynamik det giver vores Stu, at vi 
er flere både elever og medarbejdere. Der skabes et læringsrum og et miljø, hvor 
elevernes faglige, personlige og sociale kompetencer styrkes og udvikles.  

• I uge 6 er der tilrettelagt en FAG-uge for alle de unge. De skal alle, med eller 
uden støtte, beskrive et projekt de vil fordybe sig i og fremlægge. Spændende 
proces og første gang det afprøves i Stu. De unge har taget godt imod ideen og 
glæder sig. 

• To unge skal i praktikforløb i uge 9 på den 3-årige HF på Kalundborg Gymnasium, 
som vi har et godt og tæt samarbejde med omkring forløbet.  

• Vi er i gang med at genbeskrive det 3-årige Stu-forløb, sådan at det bliver 
tydeligt, hvad målet er 1. år…2. år og 3. år. En overordnet beskrivelse, men hvor 
vi samtidig tager udgangspunkt i den enkelte unges ønsker og behov for læring 
og mål og så det sikres, at der er en fælles overordnet retning for de tre år.  
 

2021-064 Bybusser, transport til og fra skolen. 

Busplanen indregner de nye togtider, og derfor man må forvente, at køretiden kan blive 

forlænget for nogle elever. Skolen forsøger at tilpasse sig til planen ved at enkelte elever i 

perioder vil kunne møde +/- 15 minutter. Ofte kan køretiden dog afkortes ved, at 

eleverne ikke tager bussen tæt på skolen, men i stedet tager toget mod Kalundborg 

Station (1,6 km). En gang årligt har vi høringsret til Movia, og kan vi udtale os om de 

enkelte busplaner.  

Punktet er taget til efterretning. 

2021-065 Er der behov for SFO på Kathøj 

Der er 25 elever, der har svaret på undersøgelsen. Resultatet af Survey viser, at på 

spørgsmålet om eleven har interesse i en SFO-ordning for de store elever, der svarer 

samtlige, at det har de ikke behov for. Med hensyn til klubeftermiddagene, så svarer 56 

% at de bruger den jævnligt. Med udgangspunkt i undersøgelsen, så konstaterer 

bestyrelsen, at der ikke kan afdækkes et behov for en SFO på Kathøj for de store elever 

og sagen lukkes. 

Kommende klubarrangementer: 

24/2: Fastelavn: Titti, Jørn, Tim 

10/3: Bordfodbold + Fifa turnering: Martin, Bryan, Ann 
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24/3: Kahoot og gamer: Tim, Jørn, Gitte 

7/4: Gamer, bål og udemad: Bryan, Stig, Ann 

25/5: Skolefest. 

2021-066 Parkeringsforhold på afdeling Svallerup, præstemarken 3.  

Svallerup skole blev oprindelig bygget som en lille landsbyskole med 8 - 10 ansatte, men 
anvendes i dag til børnehave og til specialskole med behandling. 
Kathøj Svallerup skole har i lighed med resten af landet haft øget elevindskrivning over de 
senere år, og derfor er behovet for parkeringspladser til medarbejdere øget. Der har været 
flere farlige situationer for elever ved af- og pålæsning, parkeringskaos, gæster der parkerer 
bag hinanden og i vintermånederne er der sket en faldulykke på grund af manglende 
lysforhold ved den opkørte ”vendeplads” for MOVIA. 
  
Parkeringsforholdene på 22 pladser er ikke tilstrækkelige, da antallet af medarbejdere er 
øget på begge institutioner. Børnehaven er på 7 og afdeling Svallerup på 36 medarbejdere, 
og da bygningerne ligger på landet, så må alle nødvendigvis transportere sig til lokaliteten.  
Derudover forefindes der ikke en handicapplads, pladser til forældre eller øvrige 
samarbejdspartnere. Svallerups forsamlingshus parkeringsområde må kun anvendes 
lejlighedsvis, da der også holdes arrangementer på hverdage. 
P.t. parkerer mange ned i "vendepladsen" bag skolen, men det er ikke lovligt. 
 
Indstilling 
Kathøj Svallerup skole indstiller til, at der sker en udvidelse af parkeringspladsen på afdeling 
Svallerup, så forholdene lovliggøres. 

2021-067 Børn og skolevægring, fra Børns Vilkår, ved Susanne 
Børns Vilkår har lavet en side om fravær.  

Nøgletal viser i 2019/20  

• 61.000 elever havde mere en 10 % fravær.  

• 47 % af lærerne mener, at det er personlige forhold ved eleverne, der er årsagen, 

og at de ikke oplever, at de kan hjælpe eleverne tilstrækkeligt.  

• 77 % af lærerne oplever lang ventetid fra PPR.  

Deres hjemmeside peger på, hvordan man hjælpe disse børn. Problemerne er ikke kun i 

Kalundborg, men det er på landsplan.  

https://bornsvilkar.dk/skolefravaer/ 

 

2021-068 Kostpolitik nyt forslag 
Udsættes til næste gang. 

2021-069 Nye mødedatoer for 2021/22, 
22. marts (SVAL) og 17. maj (SVAL) 

2020-070  Eventuelt 
• Movia 
• Kostpolitik 
• Skoleplan  
• Ressourceplanen 
• Valg til skolebestyrelsen 
• Hvordan klarer vi elevsituationen 

   
 Referat oplæst og underskrevet 
 

https://bornsvilkar.dk/skolefravaer/

